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Betreft: Beantwoording schriftelijke vervolgvragen (RvO, artikel 40) over deelscooters

Geachte mevrouw Ripmeester,

Op 8 oktober 2021 heeft u een aantal vervolgvragen gesteld over deelscooters in Ridderkerk. Hieronder
leest u de beantwoording van uw vragen

Vraag 1
De door het bedrijf verhuurde deelscooters maken gebruik van de openbare ruimte en parkeren met
name op de stoepen. De gemeente heeft afspraken gemaakt met het bedrijf. Inwoners ervaren overlast
Welke afspraken zijn er gemaakt met het bedrijf over de klachtenafhandeling? Waar kunnen inwoners
terecht als zij geen gehoor krijgen bij het bedrijf?

Antwoord
In de eerste lijn is de aanbieder van de deelscooters verantwoordelijk voor de afhandeling van klachten
De aanbieder heeft een actueel overzicht van de locaties waar de scooters staan geparkeerd en heeft
mogelijkheden om gebruikers te waarschuwen of boetes op te leggen. Wanneer de aanbieder van de
deelscooters niet binnen 24 uur reageert op meldingen of wanneer inwoners geen gehoor krijgen bij het
bedrijf kan dit altijd bij de gemeente worden gemeld. VanuIt de gemeente wordt dan actie ondernomen
richting de aanbieder,

Vraag 2
U gaf eerder in reactie op vragen aan geen afspraken te hebben gemaakt over locaties c.q
parkeerplekken voor het stallen van de deelscooters. Welke concrete afspraken heeft de gemeente
gemaakt over het 'vrijhouden van voldoende ruimte op de stoep’? is helder aangegeven hoeveel stoep
minimaal vrijgehouden moet worden? Zo ja hoeveel meter? Zo nee, waarom niet?

Antwoord
Met de aanbieder van de deelscooters zijn afspraken gemaakt over de locaties in Ridderkerk waar de
deelscooters niet mogen worden geparkeerd, Dit betrof met name de parken en groengebieden. Verder is
met de aanbieder afgesproken dat de scooters worden geparkeerd conform de parkeerregels. In de basis
gaat het daarbij om de regel dat een geparkeerde deelscooter geen hinder voor voetgangers en overIg
verkeer moet opleveren. Hierop kan ook worden gehandhaafd. Hieraan is geen harde eis gekoppeld over
het aantal meter trottoir dat vrij moet blijven, aangezien dit per situatIe verschilt en ook sterk afhankelijk is
van andere elementen die op het trottoir aanwezig zijn. In de evaluatie van het eerste jaar kan dit punt
wel worden besproken met de aanbieder van de deelscooters. Door het noemen van een concrete vrije
ruimte kan wellicht meer duidelijkheid richting de gebruikers worden gegeven.
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Vraag 3
Overweegt u concrete afspraken te maken over het parkeren van deelscooters? Zo ja, voor wanneer. Zo
nee, waarom niet?

Antwoord

Op basis van de evaluatie van het eerste jaar wordt in overleg met de aanbieder gesproken over
mogelijke verbeteringen. Dit kan gaan over het aanpassen van het inzetgebied, duidelijkheid over de
parkeerregels, handhaving etc. Deze evaluatie wordt naar verwachting in december 2021 afgerond

Vraag 4
PvdA Ridderkerk hecht aan goede juridische kwaliteit van contracten. Bent u van mening dat de
afspraken in het algemeen in de intentieverklaringen en overeenkomsten voldoende duidelijk zijn
vastgelegd? Waarom wel of niet?

Antwoord
Het college is van mening dat de afspraken in de overeenkomst voldoende duidelijk zijn, Dit is voor
ondertekenIng ook beoordeeld door een juridisch specialist.

Vraag 5
Van deelscooters wordt gesteld dat zij 'duurzaam’ zijn. Kunt u de link(s) van het onderzoeksrapport
toesturen waaruit dat blijkt?

Antwoord
De gemeente Ridderkerk heeft zelf geen onderzoek verricht naar de duurzaamheid van deelscooters
Wel is er in dagblad Trouw in 2020 een artikel geschreven over de duurzaamheid van deelscooters. Ook
Radar heeft in juli 2021 aandacht besteed aan de duurzaamheid van elektrische deelscooters en verwijst
daarbij naar een onderzoek van het Kennisinstituut voor Mobiliteitsbeleid (KiM). Zie onderstaande links
naar de betreffende artikelen:

- https://www.trouw. nl/duurzaamheid-natuur/elektrische-scooters-zijn-niet-altijd-
duurzamer-bffee334/

- https://radar.avrotros.nl/nieuws/item/elektrIsche-scooters-niet-zo-duurzaam-als-qedacht/

In beide onderzoeken wordt aangegeven dat een verplaatsing met een elektrische deelscooter niet
duurzamer is wanneer deze rit anders per fiets of OV zou worden gedaan. Wanneer de rit per
deelscooter in plaats van een rit per auto, taxi of niet-elektrische scooter komt, dan is deze wel
duurzamer. Er is geen informatie bekend over het alternatieve vervoersmiddel voor de gebruikers van
elektrische deelscooters in Ridderkerk.

Vraag 6
Om te weten of de inzet van deelscooters in Ridderkerk effectief is, is duidelijkheid nodig over de
beoogde doelen. Wat zijn concreet de beoogde doelen (KPI’s)?

Antwoord :

De beoogde doelen zijn verwoord in de raadsinformatiebrief d.d. 25 september 2020 welke bij de
introductie van de deelscooters met uw raad is gedeeld. Hierin zijn de volgende doelen opgenomen

Het stimuleren van het gebruik van schone voertuigen en daarmee een reductie van de C02-
uitstoot

Het vergroten van de bereikbaarheid van de gemeente Ridderkerk, met name in aanvulling op
het voor- en natransport naar het openbaar vervoer;
Het bieden van een extra vervoersmogelijkheid op locaties waar de bereikbaarheid per bus
beperkt is of als alternatief wanneer werktijden niet aansluiten op de dienstregeling van het OV.
Het bieden van een individuele vorm van mobiliteit als alternatief voor de trein of bus

Bovenstaande doelen zijn niet uitgewerkt in concrete KPI’s. De doelen zijn onvoldoende concreet om
deze om te zetten naar KPI’s. Daarnaast ontbreekt de informatie om deze KPI’s te beoordelen
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Vraag 7
Welke data heeft u nodig om te bepalen of u de doelen heeft behaald en kunt u over deze data
beschikken?

Antwoord :
Om exact te bepalen wat de meerwaarde is van de elektrische deelscooters qua impact op duurzaamheid
en bereikbaarheid zou er data beschikbaar moeten komen over de reizen van de gebruikers van de
deelscooters, de motivatie waarom de reis per deelscooter wordt gemaakt en de alternatieve
vervoerswijzen die gebruikt hadden kunnen worden. Een dergelijk gedetailleerd onderzoek is niet
beschikbaar voor Ridderkerk.

De deelscooters leveren een positieve bijdrage aan de gestelde doelen. De mate waarin de deelscooters
een positieve bijdrage leveren kunnen we niet exact vast stellen. Wel krijgen we via de aanbieder van de
deelscooters data over het gebruik en de herkomst en de bestemming van ritten die per deelscooter
worden gemaakt. Deze informatie geeft een beeld of de deelscooters voldoende worden gebruikt en op
welke routes ze worden gebruikt

Vraag 8
Worden inwoners betrokken bij de evaluatie?

Antwoord :

De klachten en meldingen die bij de gemeente en de aanbieder van de deelscooters binnen komen
worden meegenomen in de evaluatie. Een uitgebreide inwonerparticipatie is geen onderdeel van de
evaluatie.

Vraag 9
Uit data uit bijvoorbeeld Amsterdam blijkt dat een scooter per jaar 10.000 tot 15.000 euro opbrengt. Dat
zal in Ridderkerk lager liggen maar desalnietternin zal het nog een aardig bedrag kunnen zijn. Welke
vergoeding is met het bedrijf afgesproken voor het gebruik van de Ridderkerkse openbare ruimte?

Antwoord :

Er is geen vergoeding afgesproken met de aanbieder van de deelscooters.

Hoogachtend,

Het college van burgemeester en wethouders van Ridderkërk,

de secretaris de burgemeester,

W. J. Klaucke mw. A. Attema

Koningsplein 1
Postbus 271
2980 AG Ridderkerk




